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PROTOKÓŁ NR 27/2020 
 

z XXVII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego o dbytej w dniu 26 sierpnia 
2020 roku o godz. 14:00 z wykorzystaniem środków porozumiewania si ę na odległo ść 
(online), a zako ńczono o godz. 16:10 tego samego dnia. Przewodnicz ący Rady Miasta 
sesję prowadził z sali sesyjnej (niski parter) Urz ędu Miasta w Gorzowie Wielkopolskim 
przy ul.Sikorskiego 3-4. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 23. 
 
Obecni: 
1. Robert Anacki, 
2. Marta Bejnar – Bejnarowicz, 
3. Patryk Broszko, 
4. Alicja Burdzińska, 
5. Przemysław Granat, 
6. Jan Kaczanowski, 
7. Krzysztof Kochanowski, 
8. Anna Kozak, 
9. Halina Kunicka, 
10. Marcin Kurczyna, 
11. Albert Madej, 
12. Tomasz Manikowski, 
13. Piotr Paluch, 
14. Sebastian Pieńkowski, 
15. Tomasz Rafalski, 
16. Oskar Serpina, 
17. Jerzy Sobolewski, 
18. Jacek Sterżeń, 
19. Maria Surmacz, 
20. Robert Surowiec, 
21. Jerzy Synowiec, 
22. Paulina Szymotowicz, 
23. Piotr Wilczewski, 
24. Grażyna Wojciechowska, 
25. Radosław Wróblewski. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli:  
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta. 
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Informacja o stanie przygotowania organizacyjnego gorzowskich szkół do pracy w czasie 

epidemii w roku szkolnym 2020/2021. 
5. Sprawozdanie z podejmowanych działań w roku 2019 przez PGW Wody Polskie Nadzór 

Wodny w Gorzowie Wielkopolskim oraz Sulęcinie. 
6. „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego” nowa edycja – prezentacja projektu. 
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7. Druk nr 467 – podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania. 

8. Druk nr 468 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w 
mieście Gorzów Wielkopolski na rok szkolny 2020/2021. 

9. Druk nr 469 - podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 
dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu 
obszaru i granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski. 

10. Druk nr 476 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Plan budowy ogólnodostępnych 
stacji ładowania pojazdów elektrycznych w Gorzowie Wielkopolskim”. 

11. Druk nr 470 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego u zbiegu ulic Sikorskiego i Jancarza. 

12. Druk nr 471 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Sikorskiego, Dworcową i Jancarza. 

13. Druk nr 472 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Mickiewicza, Dąbrowskiego, Borowskiego i rzeką 
Kłodawką. 

14. Druk nr 473 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
15. Druk nr 475 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków 

udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe. 

16. Druk nr 477 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

17. Druk nr 478 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

18. Druk nr 479 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

19. Druk nr 480 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok 
miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

20. Druk nr 481 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 

21. Druk nr 474 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

22. Sprawozdanie opisowe z wykonania zadań inwestycyjnych realizowanych przez Wydział 
Inwestycji – stan na dzień 30 czerwca 2020 roku. 

23. Sprawozdanie z obrotu nieruchomościami za I półrocze 2020 roku. 
24. Informacja o stanie realizacji uchwał. 
25. Przyjęcie protokołu z: XXIII, XXIV, XXV i XXVI sesji Rady Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego. 
26. Sprawy różne, wolne wnioski. 
27. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski, który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.2 Zatwierdzenie porz ądku obrad.  
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Jan Kaczanowski – porządek obrad wraz z materiałami został wszystkim radnym 
dostarczony. Czy są pytania lub uwagi do porządku obrad?  
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz o świadczenia klubowe. 
 
Radosław Wróblewski – chciałbym króciutko w trzech sprawach tutaj wystąpić. Pierwsza 
sprawa dotyczy przede wszystkim koordynatora do spraw dostępności w Urzędzie Miasta. 
Wiem, że ustawa, która mówi o zapewnieniu dostępności osobom ze szczególnymi 
problemami, ona jest z lipca ubiegłego roku, nakłada m.in. na administrację samorządową 
obowiązek wyznaczenia osoby, bądź też osób, które będą pełnić tę funkcję, czyli 
koordynatora do spraw dostępności. Chciałbym zapytać czy taka osoba została już w 
Urzędzie Miasta wyznaczona lub też, kiedy będzie wyznaczona, bo termin jest do końca 
września tego roku kalendarzowego. Jeśli została wyznaczona, to, kto został wyznaczony do 
pełnienia tej funkcji i chciałbym też zapytać i prosić, że jeżeli ta osoba już będzie, a jednym z 
zadań tego koordynatora jest przygotowanie i koordynacja wdrożenia planu działania na 
rzecz poprawy zapewnienia dostępności osobom ze szczególnymi potrzebami, a ten plan 
obejmuje analizę stanu zapewnienia dostępności osobom ze szczególnymi potrzebami oraz 
planowane działania w zakresie poprawy tejże dostępności także prosiłbym, że jeżeli taki 
plan już powstanie, żeby był również udostępniony do wiadomości, ewentualnie w dyskusji 
dla Rady Miasta. Druga rzecz, o której chcę powiedzieć, co prawda będzie powiązana z 
punktem kolejnym, ale nie dotyczy wprost tego punktu, dlatego pozwalam sobie teraz o niej 
powiedzieć. Wiemy, że po kilkumiesięcznej przerwie spowodowanej częściowo epidemią, 
brakiem bezpośredniego uczestnictwa uczniów w zajęciach lekcyjnych w szkołach i wakacji, 
uczniowie wracają do tych szkół. Natomiast też wielokrotnie, jak się rozmawia czy z 
nauczycielami, rodzicami, czy się monitoruje tą sytuacje, która jest w kraju w tym okresie, to 
też tak naprawdę pojawiają się nowe albo pogłębione problemy u dzieci i młodzieży, 
negatywne emocje, a także problemy ze stanem zdrowia psychicznego, np. zwiększyła się 
liczba takich zgłoszeń do różnego rodzaju linii pomocowych związanych na przykład ze 
stanami depresyjnymi, dlatego też chciałbym się zwrócić tutaj do Prezydenta, urzędników o 
to, żeby podjąć odpowiednie, skierowane do dyrektorów, nauczycieli, uczniów, rodziców, 
samorządów szkolnych działania mające na celu pomoc w rozwiązywaniu różnego rodzaju 
takich sytuacji, zwłaszcza sytuacji konfliktowych. Chciałbym, żeby miasto wdrożyło takie 
programy informacyjne albo też szkoleniowe, albo dało zielone światło dla dyrektorów, żeby 
właśnie byli otwarci i doskonalili swoją kadrę w tym obszarze. Chciałbym też, jeśli jest taka 
możliwość oczywiście, żeby wzmocnić pomoc psychologiczno-pedagogiczną w naszych 
szkołach przez zwiększenie dostępu do specjalistów i też mam pytanie czy miasto planuje 
tego typu działania? Jeśli tak, to prosiłbym o informację w tym zakresie, a jeśli nie to 
sugerując się głosami nauczycieli i rodziców proszę o uwzględnienie tego mojego głosu 
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popartego właśnie tymi argumentami. Jeszcze jedna rzecz w kontekście także edukacji, 
ponieważ często na naszych komisjach i sesjach mówimy właśnie o przedszkolach, 
szkołach, ale ja chciałbym zwrócić na problem jednej bardzo ważnej, jednej z kluczowych 
instytucji placówek edukacyjnych w tym systemie naczyń połączonych, jakim jest zespół 
poradni Psychologiczno-Pedagogicznych w Gorzowie. Przypomnę, że tak naprawdę 
poradnia jest dla całego miasta, to jest pomoc dla uczniów ze specjalnymi potrzebami, dla 
ich rodziców, opiekunów prawnych, ale także dla nauczycieli przedszkoli i szkół. Mniej więcej 
przez ostatnie dwa lata około 5tys. klientów poradnia przepuszcza przez swoje podwoje 
natomiast te potrzeby oczywiście wzrastają. Niepokojące dla mnie jest to, w jakiej sytuacji 
lokalowej, jest baza poradni. Przypomnę tylko, że w momencie, kiedy projektowano Centrum 
Edukacji Zawodowej i Biznesu znalazło się tam miejsce dla nowej siedziby poradni, ale z 
wiadomych względów realizowana obecnie inwestycja CEZiB-u nie uwzględnia tej siedziby 
natomiast przedstawiony przez miasto i zaakceptowany przez zarząd Województwa 
Lubuskiego projekt „Rozwój infrastruktury szkolnictwa zawodowego w oparciu o powstające 
Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu w Gorzowie”, właśnie poszerza CEZiB o nową 
siedzibę poradni i to zostało skierowane przez zarząd Województwa Lubuskiego, jako jedna 
z 15 inwestycji do krajowego planu budowy i tutaj gratuluję miastu też skuteczności, bo to 
jest z 15 tych inwestycji jedyny projekt samorządowy na dużą kwotę, ponad 80mln zł, ale 
długa droga, jeszcze do tego, żeby ewentualnie myśleć o realizacji tego projektu natomiast 
poradnia na dzień dzisiejszy boryka się z wieloma problemami. Przytoczę tu kilka: 
niewłaściwy stan podłóg, niewygłuszenie gabinetów, zawilgocenie, pleśń będące wynikiem 
niesprawnej instalacji odprowadzającej wodę deszczową, niewłaściwe oświetlenie, braki 
wentylacji, obecny punktowo fetor, nawet w salach, gdzie pracuje się z dziećmi, to jest 
powodem złego stanu rur kanalizacyjnych, które są pod budynkiem, brak windy i toalet dla 
osób niepełnosprawnych. Dlatego też zwracam się z tego miejsca z apelem, prośbą do 
Prezydenta o sporządzenie kosztorysu potrzebnych i pilnych prac wraz z zarezerwowaniem 
środków finansowych na ich realizację, jeśli to możliwe nawet w tym roku budżetowym, a 
jeśli nie to koniecznie w roku 2021. Odrębną, ale też ważną kwestią w pracy poradni jest 
także konieczność aktualizowania narzędzi diagnostycznych, ale też doposażania w 
pomoce, sprzęt do terapii. Sprzęt, który poradnia ma, często to jest sprzęt stary, 
kilkunastoletni, nieodpowiadający nowym wymogom, standardom, niedający pełnej gamy 
możliwości do pracy z dziećmi i młodzieżą. Potrzeba też nowego doposażenia, jednak koszty 
zakupu, czy też powiedzmy takich narzędzi diagnostycznych typu testy czy też właśnie te 
urządzenia, sprzęt, po prostu to przekracza możliwości finansowe poradni, to są bardzo 
drogie rzeczy. Dlatego też zwracam się do Prezydenta o to, żeby w pracach nad budżetem 
na 2021 rok zaplanować m.in. środki finansowe, bo naprawdę to ważne jest ażeby, jakość 
świadczonych usług przez poradnię była jak najwyższa, a moim obowiązkiem jest również 
zwracanie na to uwagi i mówienie o tym. 
Marta Bejnar – Bejnarowicz – pytanie dotyczące rządowego funduszu inwestycji lokalnych, 
bo wiem, że przysługiwało nam dla Gorzowa ze środków przeznaczonych na dotacje gmin i 
powiatów 29mln zł - czy złożyliśmy wniosek, bo termin był do 10 sierpnia i czy pozyskaliśmy 
te pieniądze i na co? 

Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – jak zaznaczył radny R.Wróblewski, 
mamy czas do 30 września, aby takiego koordynatora powołać. Jest to nasz obowiązek 
ustawowy i taki koordynator zostanie powołany. Na tą chwilę przygotowujemy się do tego, bo 
tak jak Radny z pewnością wie musimy tutaj wypełnić wszystkie te zobowiązania, które na 
nas nałożyło Ministerstwo Sprawiedliwości, czyli musimy zapewnić dostępność nie tylko 
architektoniczną, cyfrową czy informacyjno-komunikacyjną, ale również taką dostępność 
alternatywną. Jak tylko taka osoba zostanie powołana, to z pewnością od razu 
poinformujemy. Jeżeli chodzi o poradnię i porady, które udzielamy naszym uczniom, to w 
momencie, kiedy była szkoła zdalna, takie porady zarówno dla uczniów jak i ich rodziców 
były udzielane zdalnie przez naszą poradnię psychologiczno-pedagogiczną. Teraz w 
momencie, kiedy uczniowie wrócą do szkoły, będziemy w kontakcie z dyrektorami i 
oczywiście, jeżeli będzie taka potrzeba, będziemy rozmawiać ile tych godzin i w jakiej szkole 
ma być z psychologiem czy z pedagogiem. Jesteśmy otwarci, na tę chwilę dyrektorzy nie 
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zgłaszali nam jakiegoś specjalnie większego zapotrzebowania. Jeżeli chodzi o CEZiB i 
przeniesienie poradni, rzeczywiście chcielibyśmy, aby docelowo poradnia nasza miała 
lepsze warunki i tak, jak Radny też powiedział zgłosiliśmy to do zarządu województwa i 
czekamy na informacje. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – ad vocem do tego, co Pani Prezydent Domagała powiedziała, że 
dyrektorzy nie zgłaszali większego zapotrzebowania, to informuję, że ze strony rodziców jest 
gigantyczne zapotrzebowanie. Z moimi dziećmi musiałam czekać do czasu, kiedy opinia 
poradni była już niepotrzebna, trwało to ponad rok, także te terminy są tam absolutnie nie do 
przejścia i to powoduje, że jak komuś bardzo zależy to będzie próbował załatwiać, wciskać i 
tak dalej, ale to nie o to chodzi. Proszę przestudiować sytuację poradni, bo tam naprawdę 
kolejka jest ogromna. Poprosiłabym jeszcze o odpowiedź na moje pytanie dotyczące tych 
29mln zł. 
Radosław Wróblewski – dopowiem, że jeśli chodzi o ten krajowy plan budowy, zarząd 
Województwa Lubuskiego rekomendował 15 projektów w tym ten projekt rozbudowy CEZiBu 
natomiast tak na prawdę wszystko rozegra się na poziomie ministerstwa, tam będą zespoły, 
które będą oceniać w tym momencie projekty. Każdy region takie projekty przedstawia, 
również przedstawiciele urzędów marszałkowskich, organizacji społecznych będą brać w tym 
udział i dopiero to później idzie do komisji europejskiej, także ta procedura jest bardzo długa i 
trochę trzeba będzie poczekać w tym momencie na efekty.  
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – w odpowiedzi na pytanie radnej M.Bejnar-Bejnarowicz 
chciałbym powiedzieć, że oczywiście złożyliśmy wniosek, nie mamy jeszcze na ten wniosek 
odpowiedzi, chcemy tę pulę w pełni wykorzystać, tak naprawdę na co, w jakim charakterze o 
tym będziemy wiedzieć dopiero po tym jak zweryfikujemy nasz budżet i inwestycje, które 
zostały wstrzymane i myślę, że to będzie październik, kiedy będziemy wiedzieć o stanie 
wykonania budżetu o tym jakie też są prognozy na rok przyszły. Na pewno te pieniądze są 
ogromnym wsparciem Rządu dla nas i na pewno nam bardzo pomogą a jeżeli jeszcze to, o 
czym mówił radny R.Wróblewski, uda się faktycznie dostać dodatkowe dofinansowanie na 
Centrum Edukacji Zawodowej i Biznesu, też podziękowania dla Pani Marszałek i Zarządu 
Województwa i Radnych, którzy się w to włączyli, to naprawdę będzie to bardzo dobra 
sytuacja. W związku z tym mamy dwie możliwości pozyskania środków jedna ta rządowa jest 
pewna, bo to jest kwestia tylko tego, na co te pieniądze wydamy, to jest przed nami ustalenie 
tego. Natomiast kwestia współfinansowania CEZiBu, czekamy, trzymamy kciuki, mamy 
nadzieję, że te projekty dostaną zielone światło i to na pewno miastu bardzo pomoże. 
Jan Kaczanowski – ogłosił krótką przerwę techniczną. 
 
Po przerwie:  

Jan Kaczanowski – przy okazji chciałem poinformować, przedstawić swoje spostrzeżenia, że 
marzę, żeby były odpowiednie warunki sprzyjające ku temu, przede wszystkim zdrowotne, 
żebyśmy sesje odbywali w systemie normalnym, w systemie tradycyjnym. Jest tak, jak jest, 
urządzenia i sprawy techniczne czasami nawalają, ale mam nadzieję, że do końca 
dzisiejszej sesji jakoś dotrwamy.  
 
Ad.4 Informacja o stanie przygotowania organizacyjn ego gorzowskich szkół do 

pracy w czasie epidemii w roku szkolnym 2020/2021. 
 
Jan Kaczanowski - informację o stanie przygotowania organizacyjnego gorzowskich szkół do 
pracy w czasie epidemii w roku szkolnym 2020/2021 wszyscy radni otrzymali i stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.  
Radosław Wróblewski – czy którakolwiek ze szkół gorzowskich składała, bądź zamierza 
składać wniosek do organu prowadzącego, czyli do miasta, a także do sanepidu o możliwość 
realizacji kształcenia według wariantu B przyjętego przez ministerstwo, czyli tak zwanego 
kształcenia hybrydowego? 

Marta Bejnar-Bejnarowicz – pytanie dotyczące tej informacji, chciałabym jednak poprosić o 
krótką prezentację, bo wiem, że oglądają nas osoby, nauczyciele, którzy nie mieli dostępu 
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wcześniej do tego pliku, a chcieliby usłyszeć tak dosłownie w skrócie, jak to ma wyglądać, 
żeby może trochę uspokoić, bo wiem, że jest dość duże poruszenie w tym temacie.  
Radosław Wróblewski – myślę, że cała taka informacja, która dotarła do nas, dotycząca tych 
wszystkich rozwiązań, które miasto wraz z dyrektorami przyjęło, myślę, że powinna być 
upubliczniona czy to na internecie, na stronie BIP-u, czy rozesłana też do szkół. Mam 
nadzieje, że tak się stało. Też proszę o odpowiedź w tej sprawie. 
Renata Pliżga – dyrektor Wydz.Edukacji - część tych informacji przekazywałam już na 
komisji oświaty i wychowania, ale jakby w uzupełnieniu do nich informuję, że wszystkie te 
wypracowane pomysły na organizację pracy szkół i placówek oświatowych zostały od razu 
umieszczone na stronie miasta oczywiście, w szkołach też, tworzyliśmy je wspólnie z 
dyrektorami szkół. Dzisiaj nawet odbyło się spotkanie jeszcze dodatkowe z dyrektorami 
naszych przedszkoli także te wszystkie informacje na bieżąco są przekazywane i w 
najbliższych dniach będą odbywały się również rady pedagogiczne, bo tak naprawdę ten 
właśnie ostatni tydzień sierpnia temu służy w związku z tym również i na tych radach 
pedagogicznych jeszcze dyrektorzy będą wypracowywali ewentualnie inne dodatkowe 
rozwiązania. Tutaj nie mamy katalogu wszystkich rozwiązań, jakie tylko mogą się pojawić. 
Na wstępie chciałabym zaznaczyć, że to są pewne propozycje, a musimy wziąć pod uwagę 
każdorazowo, że każda ze szkół ma inną specyfikę, jeśli chodzi o rodzaj budynku, ilość tych 
budynków, w związku z tym musimy się liczyć z tym, że nie wszystkie propozycje będą miały 
zastosowanie we wszystkich jednorodnie placówkach, ale i odwrotnie w niektórych pojawią 
się takie, które na przykład mają możliwość zastosowania tylko i wyłącznie w danym 
budynku czy w danym typie szkoły, dlatego tutaj te wszystkie propozycje, które 
przedstawiliśmy podzieliłabym na trzy takie części. To, co możemy zrobić w momencie, kiedy 
pojawiają się uczniowie, czy dzieci w placówkach oświatowych, to jest ten moment przyjścia 
do szkoły w związku z tym tutaj dyrektorzy mocno się skupili na tym, żeby jak najmocniej 
rozładować i odciążyć te momenty przyjścia uczniów do szkół w związku z tym na pewno 
będzie troszeczkę różnił się czas rozpoczęcia zajęć o czym rodzice oczywiście zostaną 
powiadomieni poprzez naszą komunikację librusa. Tutaj oczywiście też uwzględnione zostały 
szkoły średnie, które jak wiemy prawie połowa uczniów z terenu poza Gorzowem do nas 
przyjeżdża w związku z tym również jesteśmy w kontakcie, żeby komunikacja tutaj nasza 
miejska jak najbardziej była do tego dostosowana aczkolwiek nie przewidujemy momentu 
jakiegoś bardzo odstającego od standardowych godzin kiedy młodzież dojeżdża do szkół, 
czyli na pewno i tak i tak w godzinach od 7.00 do 9.00 to natężenie ruchu komunikacji 
miejskiej będzie większe, jeśli chodzi o przyjazd do szkół i odwrotnie, jeśli chodzi o powrót w 
godzinach od 15.00 do 16.00 na pewno ten ruch musi być o wiele intensywniejszy. 
Zadbaliśmy tutaj, zresztą dyrektorzy też skorzystali ze strony ministerialnej, wypełnili 
formularze i mają już potwierdzenie, w związku z tym w najbliższych dniach będą odbywały 
się dostawy środków dezynfekujących, jak również maseczek do szkół. Będzie to darmowa 
pomoc tutaj ze strony ministerialnej, ale dodatkowo jeszcze złożyliśmy takie 
zapotrzebowanie, bo akurat działaliśmy równolegle, to w związku z tym nawet ciężko nam 
było przewidzieć, że takie wsparcie będzie z poziomu ministerialnego, zdążyliśmy już 
również wystąpić do naszego wydziału zarządzania kryzysowego, który mocno nas wspierał 
w realizacji, w zabezpieczeniu tych warunków w momencie kiedy egzaminy się odbywały i 
tutaj sposób dystrybucji tych środków przebiegał bardzo sprawnie, również takie 
zapotrzebowanie już do szkół złożyliśmy, a wiec wyposażenie w te środki na pewno będzie. 
Duża część dyrektorów sygnalizowała, że chciałaby w momencie kiedy już uczniowie się 
pojawiają w tej szkole tak rozlokować zajęcia, czy tak poukładać plan pracy, by jak najmniej 
młodzież i dzieci przemieszczały się w obrębie budynków. Tutaj oczywiście każdy będzie 
musiał indywidualnie to sobie zorganizować, częściowo w niektórych na pewno szkołach 
będą tak rozlokowane klasy, by te młodsze, które mają do tej pory bezdzwonkowy system 
pracy, nie kolidowały z tymi starszymi rocznikami, które przemieszczają się w troszeczkę 
innych godzinach na tą przerwę. Na pewno tutaj większość dyrektorów jest za tym, że z 
dzwonków należy zrezygnować na ten czas i regulować wyjścia i tworzenie przerw 
dostosowując, że np. jednorazowo 3-4 klasy wychodzą na taką przerwę w uzgodnionych 
godzinach, a za 15 minut kolejne klasy z takich przerw będą mogły skorzystać. Dodatkowo, 
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bo to, co robimy w obrębie jakby organizacji pracy szkoły na ten czas, to jest jedna kwestia 
ale druga kwestia już równolegle działamy już w tym kierunku, żeby zabezpieczyć się na 
ewentualność przejścia na ten drugi poziom, czyli pracy hybrydowej i tutaj nawiązuję do słów 
radnego R.Wróblewskiego. Już tłumaczyłam tą sytuację, w tej chwili żaden z naszych 
dyrektorów nawet nie mógł złożyć wniosku do sanepidu o wydanie takiej opinii bowiem nie 
ma realnego zagrożenia, które mogliby wskazać dyrektorzy i opierając się na nim opinie 
mogliby tutaj uzyskać pozytywną. Na pewno każdy z dyrektorów, zresztą wszyscy 
pracownicy szkół muszą bacznie przyglądać się sytuacji i wszelkie ewentualnie stany, które 
wskazują, że istnieje jakakolwiek przesłanka zagrożenia już nawet powinni oczywiście, raz 
że do organu prowadzącego zgłaszać, ale równocześnie do sanepidu i wtedy w oparciu o te 
dane, które z jednej strony pochodzą ze szkoły, z drugiej strony posiada sanepid, będzie 
można taką opinię wydać pozytywną, bądź jeśli uznane zostanie, że to nie jest jeszcze stan 
takiego działania będzie ona negatywna. Na chwilę obecną wiem, że w taki sposób również 
informowani są dyrektorzy z innych województw, bo akurat śledzę to bacznie, co się dzieje w 
pozostałych miejscach Polski w związku z tym te działania byłyby w tym momencie 
przedwczesne, ale żeby właśnie zabezpieczyć się na przyszłość, która być może nastąpi, już 
teraz mocno zabiegamy o dosprzętowienie szkół w komputery tak, by ewentualnie na ten 
moment, kiedy w poszczególnych placówkach bądź we wszystkich będzie potrzeba zdalnej 
pracy w postaci hybrydowego, czyli częściowo stacjonarnie, a częściowo poprzez 
wykorzystanie platform i pracę zdalną. Mamy już tutaj w ramach dwóch bardzo dużych 
projektów zaplanowane działania w zakresie doposażenia zarówno szkół 
ogólnokształcących, jak i zawodowych, także tutaj wiadomo musimy przejść całą ścieżkę 
procedur zamówień publicznych, ale te działania i środki, które udało nam się pozyskać z 
Urzędu Marszałkowskiego na pewno mocno będą wspierały przejście na te działania 
hybrydowe. Nie wiem co jeszcze mogłabym dopowiedzieć, bo mówię te wszystkie informacje 
były upowszechniane i na stronach internetowych, natomiast to, co powiedziałam na samym 
początku w najbliższych dniach odbywają się rady pedagogiczne, tam jeszcze powstaną o 
wiele bardziej szczegółowe wytyczne dla danych placówek i rekomendacje, które będą 
pokazywały tą organizację pracy w tych warunkach, w których musimy wykazać ogromne 
wczucie się w sytuację i nie bagatelizowanie żadnego sygnału o istniejącym, bądź 
zagrażającym stanie epidemicznym. Nie będę odczytywała wszystkich szczegółów, które 
tam pokazywaliśmy chciałam tylko jakby nakreślić te kierunki, na których szczególnie się 
skupiliśmy. Tutaj mocno muszą dyrektorzy pracować nad dwoma elementami, które dla nas, 
dla wszystkich wydają się najbardziej kłopotliwe ze względu na pewne ograniczenia 
budynków, które są i tego pokonać nie uda się tak łatwo, a mianowicie, to jest kwestia 
korzystania z toalet i kwestia korzystania ze stołówek. To są te momenty, gdzie szczególnie 
ta organizacja pracy i dogranie co do szczegółów godzin, w których to się odbywa będzie 
wymagało precyzji ogromnej. 
Jan Kaczanowski –chciałem poinformować radnego R.Wróblewskiego, że informacja którą 
omawiamy o przygotowaniu szkół do nowego roku szkolnego 2020/2021 jest na BIP-ie 
ogólnodostępna. 
Radosław Wróblewski – dziękuję za dopowiedzenie, pytałem o to, czy szkoły, czy któryś z 
dyrektorów składał taki wniosek, mam rozumieć, że nie składano. Chciałbym też zwrócić 
uwagę na to, że dyrektorzy mogą taki wniosek składać, ale na dzień dzisiejszy, tu powołam 
się na opinię Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego w Rybniku, który właśnie 
odpowiedział, m. in. tutaj chodzi o Czerwionkę-Leszczyny burmistrz gminy i miasta otrzymał 
taką informację, że nawet jeśli powiat uznany będzie za żółty lub czerwony nie jest to 
czynnikiem decydującym o ograniczeniu nauczania stacjonarnego i nie determinuje 
zamknięcia szkół, więc tak ta rzeczywistość na dzień dzisiejszy będzie wyglądać. Jeszcze 
dodałbym, jeśli Dyrektor zgodzi się ze mną, że właśnie jak mówiła o tych kłopotach 
związanych z toaletami szkolnymi, ze stołówkami szkolnymi, to jeszcze trzeba pamiętać o 
szatniach, gdzie uczniowie też korzystają w momencie przed, czy po zajęciach wychowania 
fizycznego, to też takie miejsce, jest newralgiczne i trzeba na pewno też uważać. 
Grażyna Wojciechowska – celowo chciałam wysłuchać pytań, które będą postawione przez 
radnych. Biorąc pod uwagę te szczegółowe objaśnienia, wyjaśnienia, które były nam 
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składane bardzo dokładnie przez dyr.R.Pliżgę, za co serdecznie dziękuję. Po raz pierwszy 
znajdujemy się w tak dramatycznej sytuacji, o której wspominał radny R.Wróblewski prosząc 
Prezydenta Miasta i jego służby o pomoc Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, ale nie 
tylko dla uczniów, również dla nauczycieli. To, co teraz powiem to nie jest mój wymysł, ale to 
jest konsultacja z dyrektorami i nauczycielami pracującymi w różnych placówkach 
oświatowo-wychowawczych począwszy od przedszkola, a skończywszy na szkołach 
średnich. Pierwsza rzecz to jako miasto i władza nasza czuwacie nad tym, bardzo mocno 
tego pilnujemy. Przede wszystkim nasza rola polega na tym, żeby tłumaczyć, że musimy 
żyć, pracować w takim stanie rzeczy, musimy żyć z tym koronawirusem, musimy normalnie 
funkcjonować i właśnie każdy musi być bardzo zdyscyplinowany, żeby przestrzegać 
wszystkich procedur. Mimo, że Dyrektor mówi BIP, nie BIP, ale mieszkańcy naszego miasta 
proszą nas o informację, ponieważ strona miasta jest bardzo często oglądana i nasi 
gorzowianie liczą na te konkretne informacje, które powinni znać rodzice, dziadkowie i 
uczniowie. Jaki jest problem, który nie został jeszcze przedstawiony? Jest niesamowity lęk, 
nie tylko dyrektorów szkół i placówek oświatowych, ale i nauczycieli. Uzasadniam dlaczego. 
Po pierwsze proszę zwrócić uwagę, mam informację, że coraz więcej do dyrektorów tych 
placówek zgłaszają się nauczyciele, którzy chcą raptem teraz ubiegać się o urlop zdrowotny, 
bo sobie nie wyobrażają jak oni maja pracować, uczyć, itd. itp. Współczuję Wydz.Edukacji i 
dyrektorom szkół, musimy ten problem rozwiązać, nie można uciekać od tego, bo młodzież 
chce się uczyć i chce się uczyć w nowoczesny sposób, chce mieć kontakt ze szkołą, ale 
chce mieć też kontakty z nauczycielami na zasadzie prowadzenia lekcji on-line, realizowania 
programów obowiązujących. Problem polega na jeszcze jednej sprawie, nie można w 
klasach w wielu placówkach oświatowych, tak ustawić ławek, gdzie w klasie jest 32 czy 35 
uczniów, i jest problem i teraz to, co jak to zrobić, jak zabezpieczyć właśnie to, a przecież nie 
ma szansy, bo nie ma środków podziału na grupy, ale też by nie było możliwości kto będzie 
uczył, bo ta sytuacja spowodowała bardzo wielką depresję lękową wśród środowiska 
nauczycielskiego i jest jeszcze problem do którego też rodzice obserwują nas i czekają na 
dyspozycje jakie Prezydent wyda, jego służby, jak zagwarantować to bezpieczeństwo 
sanitarne dla ich dzieci. Jesteśmy spokojni, teraz co z przeludnieniem tych klas, że nie 
można zachować tych obowiązujących przepisów. Sprawa w przedszkolach, wiadomo, że 
nie jest tak, że wszystkie przedszkola maja określoną liczbę dzieci i nie można przesunąć, 
ale też są takie zasady, że są inne grupy w przedszkolach liczniejsze i jak to zrobić, jak to 
zabezpieczyć. Dalej, ja też nie mogę zrozumieć aż tak wielkich zaostrzeń dotyczących 
placówek, kiedy np. jestem na meczu żużlowym, czy innym, to można i catering i mogą 
wyjść tu czy tam, to aż takie wielkie obostrzenia dla nas, dla oświatowców? To zadaję 
pytanie czy w związku z tym, że Ministerstwo Edukacji, czyli Rząd, zabrało nam 7mln zł 
subwencji oświatowej, to biorąc tą sytuację, która jest, jest wzrost zachorowań, czy 
dostaliśmy oprócz tych paru laptopów te pieniądze, które nam się należały? Wtedy możemy 
prosić Prezydenta: proszę opłacić np. porady psychologiczne dla nauczycieli, którzy są 
wyczerpani i mają już stan depresji lękowej. Ale to też dotyczy uczniów, miałam nie zabierać 
głosu. Chciałam wysłuchać, bo te wszystkie zaniepokojenia, które dotyczą naszej oświaty 
gorzowskiej od najniższego, bo to samo, mimo że nie oświata też dotyczy żłobków i 
zabezpieczenia tego wszystkiego, to nie ważne, że należy do Wydz. Spraw Społecznych, ale 
to są te wszystkie nasze placówki. Bardzo proszę, żeby nie powodować sytuacji napiętej, 
zagrażającej, która spowoduje jeszcze dodatkowe straszenie rodziców. W związku z czym, 
jestem pewne, że miasto zrobiło wszystko, żeby zapewnić bezpieczeństwo do rozpoczęcia 
roku szkolnego. Moja druga prośba polega na tym, żeby w razie sytuacji, bo mogą być też 
osoby, które będą chciały storpedować to, żeby młodzież chodziła do szkół, bo wygodni, 
łatwiej, itd., itp. Nie, bardzo proszę z taką mądrością, z taką wielką życzliwością, dajmy 
szansę normalnego życia, pracy, funkcjonowania w takim stanie pandemii i koronawirusa w 
jakiej znaleźli się wszyscy. My wcześniej urodzeni bardzo pilnujemy tych zasad, tych 
wszystkich obostrzeń i jeśli wszyscy będziemy to robili, będzie dobrze, czyli najważniejsze z 
tej mojej wypowiedzi, co jak nie można zabezpieczyć uczniom ławek dla 32 czy 35 uczniów? 
Co wtedy i to samo jak jest więcej dzieci i w przedszkolach nie ma takich możliwości? 
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Bardzo przepraszam, że zadaje to pytanie, ale to jest problem, który wynikł w ostatnich 2-3 
dniach i dzisiaj też miałam mnóstwo telefonów dotyczących tych spraw. 
Jan Kaczanowski – w związku z wyczerpaniem dyskusji w tym punkcie porządku obrad, 
poinformował, że z informacją zapoznała się i przyjęła do wiadomości Komisja Oświaty i 
Wychowania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, że Rada Miasta również przyjęła do 
wiadomości informacja o stanie przygotowania organizacyjnego gorzowskich szkół do pracy 
w czasie epidemii w roku szkolnym 2020/2021. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację.  
 
Ad.5 Sprawozdanie z podejmowanych działa ń w roku 2019 przez PGW Wody Polskie 

Nadzór Wodny w Gorzowie Wielkopolskim oraz Sul ęcinie. 
 
Jan Kaczanowski - poinformował, że sprawozdanie z podejmowanych działań w roku 2019 
przez PGW Wody Polskie Nadzór Wodny w Gorzowie Wielkopolskim oraz Sulęcinie wszyscy 
radni otrzymali i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Ponadto sprawozdanie przyjęła do 
wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji 
zamykam pkt. 5 porządku obrad i uznaję, że Rada Miasta przyjęła do wiadomości 
sprawozdanie. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.6 „Studium uwarunkowa ń i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  

Gorzowa Wielkopolskiego” nowa edycja – prezentacja projektu. 
 
Jacek Szymankiewicz – Z-ca Prezydenta Miasta – nie jest to jeszcze prezentacja studium, 
tego finalnego projektu, to jest raczej prezentacja drogi do studium. Przekazaliśmy materiały 
łącznie z linkiem do aktualnego projektu. Projekt w tej chwili podlega uzgodnieniom i 
opiniowaniu, po tych czynnościach będzie wyłożony do publicznego wglądu, gdzie każdy 
będzie mógł wnieść uwagi do wyłożonego projektu studium i dopiero po tym przedłożymy 
Radzie do uchwalenia już finalny projekt z uwagami, pewnie będzie podlegał jeszcze jakimś 
modyfikacjom. Chcieliśmy wcześniej dać możliwość zapoznania się Radnym z tym 
projektem, ponieważ po pierwsze bardzo dużo pracy już zostało wykonane i na pewno nie 
zmienią się części studium dotyczące uwarunkowań, bo one były przygotowane wcześniej, 
zawierają elementy, które już były pokazywane, były prezentowane. Natomiast po to, aby 
Radni mieli możliwość faktycznie zapoznania się z uwarunkowaniami studium, z 
propozycjami kierunków zagospodarowania stąd ta prezentacja, proszę o przyjęcie jej do 
wiadomości i skorzystania z ewentualnego linku. Jeżeli będą jakieś pytania dotyczące 
studium, czy tego projektu po zapoznaniu się pracownicy pracowni urbanistycznej bardzo 
chętnie na nie odpowiedzą. Przedłożony materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Jan Kaczanowski - poinformował, że tematem zajmowała się Komisja Gospodarki i Rozwoju, 
i przyjęła do wiadomości. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zamykam pkt. 6 
porządku obrad i uznaję, że Rada Miasta również przyjęła do wiadomości „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego” nowa edycja – prezentacja projektu. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.7 Druk nr 467 – podj ęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatno ści za usługi opieku ńcze i specjalistyczne usługi 
opieku ńcze z wył ączeniem specjalistycznych usług opieku ńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunk ów cz ęściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak równie ż trybu ich pobierania. 
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Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 467 – podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu 
ich pobierania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Halina Kunicka  
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch 
 
Podjęta uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad.8 Druk nr 468 - podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki 

paliwa w mie ście Gorzów Wielkopolski na rok szkolny 2020/2021. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 468 - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście 
Gorzów Wielkopolski na rok szkolny 2020/2021. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Halina Kunicka 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch 
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Podjęta uchwała w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w mieście Gorzów 
Wielkopolski na rok szkolny 2020/2021, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9 Druk nr 469 - podj ęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia 

międzygminnego dotycz ącego współdziałania przy realizacji zadania 
polegaj ącego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji Go rzów 
Wielkopolski. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 469 - podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 
dotyczącego współdziałania przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i 
granic aglomeracji Gorzów Wielkopolski. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Halina Kunicka 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego 
współdziałania przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic 
aglomeracji Gorzów Wielkopolski, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Ad.10 Druk nr 476 - podj ęcie uchwały w sprawie przyj ęcia „Plan budowy 

ogólnodost ępnych stacji ładowania pojazdów elektrycznych w Gor zowie 
Wielkopolskim”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 476 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Plan budowy ogólnodostępnych stacji 
ładowania pojazdów elektrycznych w Gorzowie Wielkopolskim”. 
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
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Halina Kunicka 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie przyjęcia „Plan budowy ogólnodostępnych stacji ładowania 
pojazdów elektrycznych w Gorzowie Wielkopolskim”, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Ad.11 Druk nr 470 - podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru poło żonego u zbiegu ulic Sikorskiego i Jancarza. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 470 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego u zbiegu ulic Sikorskiego i Jancarza. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Halina Kunicka, Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego u zbiegu ulic Sikorskiego i Jancarza, stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Ad.12 Druk nr 471 - podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru poło żonego pomi ędzy ulicami Sikorskiego, 
Dworcow ą i Jancarza. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 471 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Sikorskiego, Dworcową i Jancarza. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Halina Kunicka, Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Sikorskiego, Dworcową i Jancarza, stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu.  
 
Ad.13 Druk nr 472 - podj ęcie uchwały w sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego m iasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru poło żonego pomi ędzy ulicami Mickiewicza, 
Dąbrowskiego, Borowskiego i rzek ą Kłodawk ą. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 472 - podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Mickiewicza, Dąbrowskiego, Borowskiego i rzeką Kłodawką. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria 
Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (3) 
Halina Kunicka, Tomasz Rafalski, Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego pomiędzy ulicami Mickiewicza, Dąbrowskiego, Borowskiego i rzeką Kłodawką, 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 
Ad.14 Druk nr 473 – podj ęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na zbycie 

nieruchomo ści. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 18 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
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Druk nr 473 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Halina Kunicka, Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 
19 do protokołu.  
 
Ad.15 Druk nr 475 – podj ęcie uchwały zmieniaj ącej uchwał ę w sprawie okre ślenia 

warunków udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazow ej za przekształcenie 
prawa u żytkowania wieczystego w prawo własno ści gruntów zabudowanych na 
cele mieszkaniowe. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 475 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia warunków 
udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna 
Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Robert Anacki 
BRAK GŁOSU (2) 
Halina Kunicka, Robert Surowiec, 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikaty 
od opłaty jednorazowej za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo 
własności gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe, stanowi załącznik nr 21 do 
protokołu.  
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Ad.16 Druk nr 477 - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 
rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 22 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 477 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, 
Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (2) 
Halina Kunicka, Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
 
Ad.17 Druk nr 478 - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 478 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna 
Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (3) 
Halina Kunicka, Maria Surmacz, Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
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Ad.18 Druk nr 479 - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 
rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego . 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
Anna Kozak - z czego wynika kwota 893 535,00zł jako wynagrodzenie dla Kancelarii 
Doradztwa Podatkowego? Czy jest to kwota przeznaczona na cały rok, czy są to jakieś 
typowe sprawy, które wymagają takiej wysokiej kwoty? 

Radosław Wróblewski – prosiłbym o przybliżenie czym ta Kancelaria, na poziomie właśnie 
Urzędu Miasta, czy miasta, się zajmuje? 

Dorota Sikorska – dyrektor Wydz. Budżetu i Rachunkowości – wynagrodzenie w kwocie 
743 535zł jest dla Kancelarii, ponieważ 150tys.zł jest już na inny cel, czyli odpis na 
zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, to do p.A.Kozak odpowiadam. Jest to kwota za 
sukces osiągnięty w odliczeniach VAT-u z kilku lat. Wielokrotnie Kancelaria EOL 
występowała w sądzie reprezentując miasto na kilku szczeblach odwołania. W tym roku 
wpłynęło do budżetu ponad 6mln zł, planowaliśmy, że wpłyną tylko 2mln zł, wprowadzana 
jest różnica kwoty, 4 668 853zł i to wynagrodzenie jest za sukces. Kancelaria zajmuje się 
rozliczaniem VAT-u oraz centralizacją VAT-u dla całego miasta. Jeżeli będą dalsze bardziej 
szczegółowe pytania to poproszę o odpowiedź dyr. R.Rój, która bezpośrednio zajmuje się tą 
umową.  
Anna Kozak – jakie jest wynagrodzenie dla Kancelarii Doradztwa Podatkowego za 
odniesienie sukcesu? 

Marta Bejnar – Bejnarowicz – nie zrozumiałam chyba tego, co Dyrektor powiedziała, bo z 
tego co wiem wszelkie działania, które są podejmowane na rzecz samorządu, albo są w 
wyniku konkursu ofert albo na mniejsze kwoty jakichś umów, czy rozeznania rynku i robi się 
to na zasadzie takiej, że wiemy za jaką cenę ktoś oferuje swoją usługę i tę usługę oferuje, 
wykonuje i dostaje za nią wynagrodzenie. Proszę o wyjaśnienie jaka była procedura wyboru 
tej Kancelarii Podatkowej, jakie było jej wynagrodzenie podstawowe? Prosiłabym o 
przysłanie na maila umowy i protokołu z postępowania, w którym wyłoniono usługi tej 
Kancelarii. 
Jerzy Synowiec – wracam do pytania, które już tutaj padło, co to jest za Kancelaria 
Podatkowa, która obsługuje Urząd Miasta i z którą podpisuje się umowy na zasadzie 
sukcesu od osiągniętych rezultatów pracy. Tego typu umowy oczywiście w obrocie prawnym 
istnieją, ale raczej są charakterystyczne dla Kancelarii z Krajnika Dolnego, Przasnysza, a nie 
do poważnych kancelarii podatkowych, czy prawnych. To znaczy można ustalić sukces na 
90% uzyskanej kwoty i to będzie w porządku? Myślę, że dotykamy wszyscy problemu, który 
jest dosyć bulwersujący dlatego sprawę musimy szczegółowo wyjaśnić. Co to za Kancelaria, 
co to za ludzie są, skąd? 

Jacek Wójcicki – jestem zdumiony pytaniami tak skrajnymi, tak emocjonalnymi, szczególnie 
dziwię się pytaniu mec.J.Synowca, bo oczywiście, że można by było wybrać kancelarię i nie 
ustanawiać success fee tylko ustanowić stałe wynagrodzenie, ale wtedy nie mamy żadnej 
pewności, że kancelaria będzie chciała pracować na sukces. Może tak się robi w 
kancelariach, które w Gorzowie funkcjonują, wybraliśmy jedną z najlepszych w Polsce 
kancelarii podatkowych, to jest kancelaria, która przynosi nam ogromne zyski, bo jeżeli 
Państwo się orientujecie, mam nadzieję, że prowadząc działalność gospodarczą tak, a jeżeli 
nie to współczuję, chciałbym powiedzieć, że odzyskiwanie VAT-u to nie jest drobna sprawa 
administracyjna, to jest walka z potężną machiną administracji skarbowej. Każdy pozyskany 
pieniądz, a mamy w tym ogromne sukcesy, jesteśmy jednym z liderów odzyskiwania VAT-u 
w Polsce, właśnie dzięki Kancelarii EOL. Każdy taki projekt, każde takie zadanie jest bardzo 
skomplikowane, bardzo trudne, o szczegółach wyboru możemy poinformować, oczywiście 
poinformujemy, zobaczycie jak wyglądała procedura wyboru. Jeszcze raz powiem, dziwię się 
zdziwieniu, bo przynosimy dzięki temu ogromne miliony złotych do budżetu, oczywiście 
moglibyśmy temat olać i nie występować o te zwroty VAT-u i byłoby pewnie ok, pewnie 
bylibyście wtedy szczęśliwi, że nic się nie dzieje i to tyle w temacie.  



17 
 

Marta Bejnar – Bejnarowicz – bym prosiła w takim razie o przeprowadzenie analizy, czy nie 
moglibyśmy na takiej samej zasadzie korzystać z obsługi prawnej, bo mieliśmy kilka uchwał, 
które zostały uchylone w rozstrzygnięciu nadzorczym, mamy różne postepowania, w których 
też nie ma sukcesu, może tak jak Prezydent powiedział, że rozliczanie się na zasadzie 
success fee będzie większą motywacją dla naszej obsługi prawnej, żeby pracowała, bo tak 
rozumiem to, co Prezydent powiedział. Dziękuję bardzo za współczucie, nie korzystam 
ponieważ nie jestem VAT-owcem, ale o tym też nie każdy musi wiedzieć.  
Robert Anacki – z umowy wynika i z kwot, które padały, że ten success fee wynosi ok.20%, 
bo kwota 700tys.zł, przy 4mln zł odzyskanych, które wpłyną do budżetu, czy tam wyższej 
kwocie. Pierwsze pytanie jaki ten procent jest od sukcesu i co oznacza sukces, czy to jest 
przelew zwrotnie pieniędzy, wygranie sprawy, w którym momencie wypłacamy jako miasto te 
środki? Chciałbym, żeby Prezydent wskazał tutaj jak ta umowa została skonstruowana. 
Druga kwestia, czy nie mogliśmy o ten zwrot VAT-u wystąpić sami. Każdy zna te procedury, 
przedsiębiorcy szczególnie, odzyskiwania VAT-u szczególnie kiedy mieliśmy ten okres 
„kostki” i innych elementów działających w naszym państwie szczególnie, że te procedury się 
wydłużały, szczególnie były sprawdzane przez administrację publiczną wszelkiego rodzaju, 
ale nie wyobrażam siebie, aby samorządy były poddawane podobnej kontroli, bo są częścią 
przecież tego systemu. W którym momencie pojawia się problem i ten spór, gdyby Prezydent 
czy służby mogły wyjaśnić gdzie tu w ogóle leżał problem, bo jeżeli administracja, jako 
administracja, działamy zgodnie z przepisami prawa to dlaczego przez sądy musimy 
odzyskiwać VAT? Czy Prezydent mógłby wskazać jakie to były obszary i z czego wynikał ten 
spór pomiędzy aparatem skarbowym, a np.samorządem w tym wypadku, żeby przybliżyć 
nam gdzie leży problem? 

Jacek Wójcicki – odzyskiwanie VAT-u w przypadku samorządu jest o wiele bardziej 
skomplikowane i trudne niż w przypadku przedsiębiorców. Przede wszystkim dlatego, że 
musimy patrzeć na kilka czynników. Po pierwsze to, że duża część VAT-u jest płacona w 
ramach inwestycji unijnych w związku z tym musimy wiedzieć, która część inwestycji, dajmy 
na to drogi kwalifikuje się do tego, aby ten VAT odliczyć, np.przystanki autobusowe w ciągu 
drogi służą działalności gospodarczej, mogą służyć, więc od nich możemy odliczyć VAT, a 
od asfaltu już nie możemy odliczyć VAT-u. To jest tylko przykład, poproszę, żeby nasi 
współpracownicy przygotowali taką informację odnośnie umowy, odnośnie poziomu success 
fee itd., ale chciałbym też poinformować, żebyście nie byli zaskoczeni, że mamy kolejną taką 
umowę, bo współpracujemy z najlepszymi kancelariami. Jesteśmy w tej chwili z dużym 
roszczeniem, lada dzień myślę, że w sądzie znajdziemy się z ENEĄ o ponad 60mln zł. Jest 
to bardzo duży proces, drugi taki będzie w stosunku do kolejnego dostarczyciela energii i nie 
jesteśmy sobie w stanie poradzić sami. To są gigantyczne procesy, do tego potrzeba 
najlepszych prawników, oczywiście że jeżeli powierzymy to urzędnikowi, który ma 30 
różnych spraw, wynagrodzenie na poziomie 3tys.zł, jestem szczęśliwy, mam wspaniały 
zespół, ale ludzie są tak obciążeni, że nie jestem w stanie w tej chwili, nie jesteśmy w stanie 
po pierwsze wygospodarować dodatkowych zespołów, ekip ludzi, specjalistów, prawników 
do tych spraw i żeby nie ryzykować, żeby nie mieć takiej straty, podejmujemy współpracę z 
najlepszymi kancelariami, tak jak robią to duże miasta, podobnie robi Szczecin, podobnie 
robi Poznań. Co do pytania, o którym mówiła p.M.Bejnar-Bejnarowicz, to są sprawy, w 
których nie da się tego fee określić. W sprawach administracyjnych jest to bardzo trudne. W 
przypadku spraw o odszkodowanie, czy spraw finansowych, tak jak najbardziej jest to 
możliwe. Przygotujemy szczegółową informację dotyczącą umów i przekażemy w formie 
pisemnej. 
Anna Kozak –w ogóle się nie irytujemy, jeżeli chodzi o sprawy pieniężne, one zawsze 
wzbudzają w nas emocje. Natomiast chcielibyśmy się dowiedzieć jak to w ogóle funkcjonuje i 
jakie są odzyskane kwoty, ile to kosztuje miasto, jakie są procenty jeżeli chodzi o success 
fee? Chciałam przypomnieć, że nie udzielono odpowiedzi na moje pytanie, które było 
zadawane na początku tutaj tej dyskusji, jeżeli chodzi o wysokość success fee. 
Jacek Wójcicki – odpowiemy oczywiście na wszelkie pytania szczegółowo na piśmie, 
przekażemy taką informację. 
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Jan Kaczanowski –właśnie tak to zrozumiałem, bądźmy cierpliwi, na pewno skondensowaną 
informację otrzymamy ale wiem też, że odzyskiwanie jakichkolwiek środków od kogoś jest 
czasami karkołomne i według mnie, nie wchodząc w szczegóły, czasami warto jest 
zainwestować parę groszy, żeby odzyskać dużo większe środki od tych, które zostały 
zainwestowane. W związku z wyczerpaniem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku 
obrad, informuję, projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 479 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna Kozak, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Paulina Szymotowicz, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Robert Anacki, Jerzy Synowiec, Piotr Wilczewski 
BRAK GŁOSU (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Robert 
Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Ad.19 Druk nr 480A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały bud żetowej na 2020 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  
Anna Kozak – w uchwale mamy informację, że zostały przeznaczone środki na przebudowę 
schodów w Parku Słowiańskim, to jest mój rejon, os.Staszica. Czy to są te schody, które są 
takie problematyczne, o których przebudowę prosiło tylu mieszkańców?  
Jacek Szymankiewicz - to są jedne z tych schodów, o które wnosili mieszkańcy, z tego co 
pamiętam są to schody łączące Park Słowiański z ulica Kosynierów Gdyńskich.  
Anna Kozak - w takim razie chciałam bardzo serdecznie podziękować w imieniu 
mieszkańców o przeznaczenie tej kwoty na tą inwestycję, bardzo długo wszyscy na to 
czekaliśmy. 
Jan Kaczanowski – dołączam się do tych podziękowań. W związku z brakiem kolejnych 
zgłoszeń do dyskusji informuję, że projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 480A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Robert 
Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
 
Ad.20 Druk nr 481A - podj ęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2 020-2048. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali na piśmie. 
Uzasadnienie wprowadzonych zmian ujęte jest w załączniku nr 2 do uchwały. Ponadto 
projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 481A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2020-2048. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (5) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Robert 
Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2020-2048, stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
 
Ad.21 Druk nr 474 – podj ęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z wnioskami wszyscy radni 
otrzymali na piśmie i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Wnioski uzyskały pozytywną 
opinię Zespołu ds. oceny merytorycznej wniosków. Ponadto projekt został jednomyślnie 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 474 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
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Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (6) 
Robert Anacki, Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch 
 
Podjęta uchwała w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  
 
Ad.22 Sprawozdanie opisowe z wykonania zada ń inwestycyjnych realizowanych przez 

Wydział Inwestycji – stan na dzie ń 30 czerwca 2020 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie opisowe z wykonania zadań 
inwestycyjnych realizowanych przez Wydział Inwestycji – stan na dzień 30 czerwca 2020 
roku, wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. W dniu dzisiejszym 
pocztą elektroniczną radni otrzymali uzupełnienie sprawozdania o odpowiedzi na pytania z 
Komisji Gospodarki i Rozwoju dotyczące stadionu lekkoatletycznego – załącznik nr 34 do 
protokołu. Przedłożone sprawozdanie przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i 
Rozwoju. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zamykam ten punkt porządku obrad i 
uznaję, że Rada Miasta również przyjęła do wiadomości sprawozdanie opisowe z wykonania 
zadań inwestycyjnych realizowanych przez Wydział Inwestycji – stan na dzień 30 czerwca 
2020 roku. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.23 Sprawozdanie z obrotu nieruchomo ściami za I półrocze 2020 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że sprawozdanie z obrotu nieruchomościami za I półrocze 
2020 roku wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Sprawozdanie 
przyjęła do wiadomości Komisja Gospodarki i Rozwoju. W związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji zamykam ten punkt porządku obrad i uznaję, że Rada Miasta również przyjęła do 
wiadomości sprawozdanie z obrotu nieruchomościami za I półrocze 2020 roku. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.24 Informacja o stanie realizacji uchwał. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Informację o stanie realizacji uchwał Rada Miasta przyjęła do wiadomości przez aklamację.  
 
Ad.25 Przyj ęcie protokołu z: XXIII, XXIV, XXV i XXVI sesji Rady  Miasta Gorzowa 

Wielkopolskiego. 
 
Maria Surmacz – zawraca się z prośbą do informatyków o poprawienie łączy, ponieważ w 
trakcie ostatniego głosowania w sprawie przyznania odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wlkp. naciskałam, pukałam w okienko za, a okazuje się, że nie było mojego głosu. 
Przypuszczam, że teraz w trakcie głosowania też może mi się to zdarzyć. Nie wiem dlaczego 
ale od połowy glosowań na tej sesji online nie działa przycisk. Proszę o pomoc.  
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Robert Anacki – podobnie w ostatnich 2 głosowaniach miałem problem, słyszałem bardzo 
dobrze całą dyskusję, kiedy klikałem „za” zawieszał się przycisk, mogłem klikać każdy inny i 
okno się nie zamykało.  
 
Jan Kaczanowski – zarządza krótka przerwę, proszę służby informatyczne by naprawiły 
problem zgłoszony przez radną M.Surmacz i radnego R.Anackiego.  
Po przerwie: 
Jan Kaczanowski - pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołu z XXIII, XXIV, XXV i 
XXVI sesji Rady Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Jan 
Kaczanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, 
Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy 
Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski 
BRAK GŁOSU (4) 
Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Robert Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Robert 
Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Robert 
Surowiec 
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NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (5) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Robert 
Surowiec 
NIEOBECNI (2) 
Marcin Kurczyna, Piotr Paluch. 
 
Ad.26 Sprawy ró żne, wolne wnioski. 
 
Piotr Wilczewski – mam pytanie, jak wygląda przygotowanie miejskiego programu in vitro? 
Czy udało się pozyskać informacje, o których rozmawialiśmy wcześniej, Urząd 
Marszałkowski przeznaczył środki, gdzie było dofinansowanie w wysokości pół miliona 
złotych na ten rok wyczerpane w ciągu 2,5 miesiąca. Wszystkie wnioski wpłynęły i zostały 
rozdysponowane pomiędzy mieszkańcami naszego miasta, więc to jasno pokazuje jakie jest 
zapotrzebowanie na dofinansowanie programu in vitro. Prosiłbym, o informację gdzie my 
tutaj jesteśmy, czy coś w ogóle się posunęło do przodu przez te dwa miesiące. Miesiące 
mijają, rok zbliża się ku końcowi, a tutaj nie za bardzo się przesuwamy do przodu. 
Grażyna Wojciechowska –chciałabym bardzo gorąco podziękować wszystkim, dzięki którym 
w tych trudnych czasach możemy zrealizować nasze zadania, tak jak już Przewodniczący 
powiedział, chodzi o to, że czekam, nie lubię w ten sposób pracować, muszę mieć żywych 
ludzi wokół siebie, gdzie można wszystkie tematy najtrudniejsze rozstrzygnąć. Jest trudna 
sytuacja rozumiem. Drugi punkt mojego wystąpienia. Realizuję prośbę mieszkańców 
naszego miasta, za to co było zorganizowane w akcji Miasto Gorzów i zjednoczone siły 
kultury przygotowały cykl spotkań kulturalnych. Był to pomysł Prezydenta Jacka Wójcickiego. 
Dziękuje Panu za to w imieniu wszystkich mieszkańców naszego miasta, jak również w 
swoim, bo miałam przyjemność uczestniczenia. O tym mówiłam z reszta na Komisji Kultury, 
Sportu i Promocji. Muszę dodać dlaczego drugi raz zabrałam głos, żeby podziękować 
właśnie tym naszym placówkom kultury: Miejskiemu Centrum Kultury, Centrum Edukacji 
Artystycznej Filharmonia Gorzowska, Jazz Club-owi „Pod Filarami” i Ośrodkowi Sportu i 
Rekreacji. Mieliśmy piękne serce nasze go miasta na Starym Rynku. Mnóstwo mieszkańców 
różnego wieku czekało nawet godzinę i dwie godziny przed rozpoczęciem imprez 
kulturalnych, żeby bezpiecznie móc oglądać, uczestniczyć w tej dużej kulturze naszego 
miasta i za to Wydziałowi Promocji naszego miasta bardzo serdecznie dziękuję. A tak jak się 
napracowali pracownicy Ośrodka Sportu i Rekreacji jak mróweczki ładowali, rozładowywali, 
bo to wszystko trzeba było zmagazynować, zabrać przywieźć, rozstawić, wywieźć. 
Mieszkańcy prosili mnie, żebym na dzisiejszej sesji podziękowała Radnym, że zaakceptowali 
właśnie tę formułę i najwięksi malkontenci, którzy mówili po co się zamyka ten odcinek. 
Mamy w sercu miasta centrum, piękno jak to się mówi kultury na wszystkie ważne 
uroczystości miasta. Gratulacje pomysłodawcom i wszystkim tym co zaakceptowali i dołożyli 
się do tego. Czasu jest bardzo niewiele, a wczoraj po rozmowach z przewodniczącym, 
kapitułą i Prezydentem J.Wójcickim, Z-ca Prezydenta M.Domagałą omówiłam moje imprezy, 
które miałam zaprogramowane na ten rok, a z powodu koronawirusa jak pamiętacie 7 marca 
mi odmówiono, bo zakazy były. Serdecznie proszę kto ma ochotę skorzystać przy pełnym 



23 
 

zabezpieczeniu sanitarnym, które pozwala na uczestniczenie 292 osób w Filharmonii przy 
wszystkich sanitarnych zabezpieczeniach i obostrzeniach. Kto ma ochotę wziąć udział w 
konferencji poświęconej 30-leciu naszych samorządów, gdzie są przyznane statuetki „30 
kobiet na 30-lecie samorządu” w kilku dziedzinach, w czterech dziedzinach, które wniosły 
trwały ślad w historię naszego miasta lub gminy MG-6. I informuję, że taki sam problem 
będzie dotyczył miesiąc później 26 października też w Filharmonii Gorzowskiej przy wielkich 
obostrzeniach będzie zrealizowana konferencja młodzieży, która miała być pt.”Bezpieczne 
wakacje”, ale teraz jest to przygotowywane pod kierunkiem „Bezpieczne dzisiaj, bezpieczne 
jutro” i jak mamy żyć, pracować i się uczyć w dzisiejszej sytuacji pandemii, czyli naszego 
tego niebezpiecznego wroga koronawirusa i tutaj będzie tylko zgoda na 290 osób, bierzemy 
pod uwagę wszystkie reżimy jak również dostosowany wiek młodzieży – ósme klasy i 
pierwsze klasy szkół średnich, ale zaprosiłam super fachowców, profesorów od tego, żeby 
poinformowali o tych najgorszych zagrożeniach jak już wspominałam, czyli najgorszy 
dopalacz rosyjski, który od razu zabija, a przede wszystkim chodzi o to, co radny 
R.Wróblewski podkreślał, depresja lękowa młodzieży i nauczycieli. Te tematy muszą być 
zrealizowane. Nie wiem ile przyjdzie nam jeszcze żyć w takich warunkach, ale bardzo 
proszę, żebyśmy razem zadziałali, żeby dać jak najwięcej wiedzy i to wiedzy przez 
specjalistów, bo nie możemy się zamknąć i czekać na najgorsze w swoich siedzibach. Jak 
dopomóc, jak zwyciężyć to wszystko. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję i mam pełną 
satysfakcję, jestem zadowolona a szczególnie też chciałam za wczorajszy dzień moje 
rozmowy z władzami miasta dotyczące problemów mieszkańców naszego miasta, które 
można było omówić i Przewodniczącemu J.Kaczanowskiemu, który pomógł również spiąć te 
najtrudniejsze tematy, o których teraz na sesji nie mówiłam, a mówiłam wcześniej na 
poszczególnych komisjach poniedziałkowych. Bardzo serdecznie dziękuję i życzę wszystkim 
uczestniczącym mieszkańcom naszego miasta dużo, dużo zdrowia i dobrych ludzi wokół 
siebie, a będzie wszystko szło do przodu, bo się nie damy. 
Tomasz Rafalski – mam dwie, a w zasadzie trzy takie drobne sprawy. Pierwsza dotyczy 
pisma, które omawialiśmy na Komisji Kultury Sportu i Promocji dotyczącego stypendiów dla 
niepełnosprawnych zawodników gorzowskiego STARTU. W imieniu wszystkich członków 
Komisji, nie wiem, jeżeli się mylę to proszę mnie poprawić, apelowalibyśmy o jak najszybsze 
rozpatrzenie tego pisma, gdyż nie ze swojej winy znaleźli się w bardzo trudnym położeniu ze 
względu na przesunięcie paraolimpiady w Tokio na rok przyszły, zostali bez środków 
umożliwiających im przygotowywanie się do tej imprezy, najważniejszej imprezy w ich życiu. 
Myślę, że Pan jako człowiek poniekąd wrażliwy pozytywnie rozpatrzy to pismo. Mówię to 
teraz ponieważ nie było Prezydent M.Domagały, rozmawialiśmy z dyr. P.Guszpitem i dla 
pewności chciałem tutaj jeszcze w większym gronie poprzeć ten wniosek. Druga rzecz to w 
jakim miejscu jesteśmy, jeśli chodzi o projekt: hala widowiskowo-sportowa w Gorzowie? W 
sierpniu miał być przetarg ze znanych mi obiektywnych przyczyn został on nieco przesunięty. 
Czy moglibyśmy poznać szczegóły tej sytuacji? A trzecia sprawa, skoro to sprawy różne, to 
wszystkiego najlepszego, dużo zdrowia, szczęścia i miłości w życiu Panie Prezydencie. 
Alicja Burdzińska – myślę, że wszyscy zasługujemy na pochwałę i w tym trudnym czasie 
pandemii radzimy sobie myślę, że można powiedzieć dobrze, ale mam taki wniosek. Te 
nasze komisje i sesja moim zdaniem, do końca nie spełnia swojej funkcji i roli. Ciekawa 
jestem na jakiej zasadzie są podejmowane na przykład decyzje, że jest komisja czy sesja 
on-line. Myślę, że jest tyle różnych zgromadzeń dopuszczonych, że te nasze 30 osób to 
ewentualnie mogłoby się spotykać, o co apeluję. Czy nie możemy przemyśleć sytuacji jeżeli 
będzie sesja, czy komisja na żywo nie dopuścić również osób, które np. niestety musimy się 
pogodzić z tym, że koronawirus nie odchodzi i będziemy z tym jeszcze przez dłuższy czas 
żyć, jeżeli na przykład ktoś z nas, nie daj Panie Boże, będzie w kwarantannie, czy nie 
mógłby wtedy skorzystać, pracować on-line? Myślę, że taki sposób mieszany mógłby być 
dopuszczony i to mój taki apel i wniosek do władz miasta. I oczywiście Panie Prezydencie 
happy birthday to you. 
Jan Kaczanowski – chciałbym ustosunkować się i poinformować, a może przypomnieć 
radnym, a także mieszkańcom miasta, że zgodnie z ustawa o samorządzie gminnym 
zwoływanie sesji to są wyłączne kompetencje Przewodniczącego Rady Miasta i tak właśnie 
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zdecydowałem w tym przypadku, że dzisiejsza sesja odbywa się w systemie on-line. 
Chciałbym, by wiadomości odnośnie zachorowań na koronowirus były zdecydowanie 
spokojniejsze, ale są takie jakie są. Przypomnę również, że w Gorzowie nie stanowimy już w 
tym przypadku zielonej wyspy, mamy do czynienia w mieście Gorzowie z przypadkiem, 
chociażby w Komendzie Miejskiej Policji. Nie zaszkodzi tutaj być absolutnie ostrożnym i jeśli 
podejmuję określone decyzje, w tym na przykład przypadku, to kieruję się sprawą 
zdrowotności, ale marzy mi się i pragnę uspokoić, żeby zwoływać sesje w trybie tradycyjnym. 
Mam nadzieję, że Rząd, a także i samorząd uczynią wszystko żebyśmy mogli właśnie już 
pracować zdecydowanie w spokojniejszych warunkach aniżeli przyszło nam teraz. A tak na 
koniec mam taką również potrzebę wewnętrzną powiedzenia czegoś następującego, że 
osobiście z tej inicjatywy, która jest, że odbywają się koncerty, a także i przedstawienia 
teatralne na starym rynku pod pięknym tytułem „Dobry wieczór Gorzów” w moim przypadku 
jeśli ja już to mówię, że to był absolutnie strzał w dziesiątkę, gratuluję pomysłodawcy, bo 
rzeczywiście przez mieszkańców naszego miasta zostało to bardzo pięknie przyjęte. 
Sprawdziła się jeszcze kolejna teza, że nie musimy wydawać nie wiadomo jakich środków, 
po to żeby ludzie byli zadowoleni i akurat ten przypadek jest taką dobrą wskazówką, na 
przyszłość. Podzielam pogląd radnego Rafalskiego, że rzeczywiście sportowcy 
niepełnosprawni, zrzeszeni w Klubie START przywieźli do naszego miasta grad medali, 
jestem o tym przekonany, na ile znam i Prezydenta i Z-cę Prezydenta M. Domagałę, że w 
miarę możliwości będą myśleć nad tym tematem, a również i głównie o nich, ale nie tylko o 
nich jest pomyślany stadion lekkoatletyczny przy ul.Krasińskiego, gdzie jesteśmy takimi 
wielkimi orędownikami i chodzi o to, żeby lekkoatleci, a także i oni nie musieli wyjeżdżać 
trenować poza Gorzów. Mam nadzieję, że nam się to wszystko akurat uda, a także i wiele 
innych inwestycji. 
Małgorzata Domagała – odpowiadając rademu Wilczewskiemu informuję, że udało nam się 
uzyskać dwie odpowiedzi. Jedną otrzymaliśmy od Szpitala Ginekologiczno-Położniczego 
Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu z informacja o 7 parach, które leczyły się w roku 2019 
z powodu niepłodności i kwalifikują się do procedury in vitro. Drugą odpowiedź otrzymaliśmy 
od ośrodka Vitrolive ze Szczecina z informacja o 180 zarejestrowanych parach w 2019 roku i 
że u 27 par przeprowadzono taką procedurę. Tak więc program staramy się realizować w 
miarę możliwości takie, jakie mamy z uwagi na cały czas panującą pandemię. Jeżeli chodzi o 
halę to planowane jest rozstrzygnięcie przetargu na 22 września br. 
Piotr Wilczewski – jakie właśnie następne kroki teraz będą? Mając te odpowiedzi od tych 
dwóch instytucji od szpitala i od kliniki czy jesteśmy w stanie już procedować dalej ten projekt 
skoro mamy tyle tych par? Myślę, że również dobrą bazą informacji ile par z Gorzowa wzięło 
udział w programach in vitro jest również urząd marszałkowski, gdzieś w tym roku ponad 100 
par z województwa i z tego co wiem to tam ok.20-30% to są mieszkańcy Gorzowa. 
Małgorzata Domagała – ponieważ wysłaliśmy, wznowiliśmy jak gdyby pismo i poprosiliśmy 
pięciu adresatów o to, żeby odpowiedziano nam na to ile par jest zarejestrowanych lub leczy 
się w tych klinikach, więc chcielibyśmy do końca września poczekać najpierw i zobaczyć czy 
rzeczywiście też od pozostałych ośrodków spłyną do nas takie informacje, aby mieć 
pełniejszy obraz ile tych par faktycznie jest na terenie miasta Gorzowa. 
 
Ad.27 Zako ńczenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan 
Kaczanowski zamyka obrady XXVII sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 
 
        Przewodnicz ący Rady Miasta 
          ( - ) 
         Jan Kaczanowski  
Przygotowała:  
Małgorzata Matuszek 
Barbara Szkudlarek 


